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朝陽科技大學
098學年度第1學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	3607
	Course Number
	3607

	授課教師
	林釗
	instructor
	Lin,Jau Yu

	中文課名
	家庭社會工作
	Course Name
	Social Work for Family

	開課單位
	社會工作系(四進)二A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	(一）認識家庭社會工作整體概念與理論基礎（二）探討家庭生態環境與家庭社會工作者的角色功能（三）了解國內外家庭社會工作的發展及現況（四）習得常見家庭問題之處遇。
	Objectives
	(1) understanding family social work overall concept and the rationale

(2) discussion family ecological environment and the family society

worker's role function (3) understood the domestic and foreign

families social work the development and present situation (4)

practice the common family question place to meet

	教材
	上課用書：家庭社會工作—理論與實務（謝秀芬著，雙葉出版）

參考書目： An Instroduction to Family Social Work (Donald. Catheleen& Heather, 1999)

家庭社會工作—理論與方法（周月清著，五南出版）

當代社會工作（林萬億著，五南出版）

I’m OK, You’re OK（Thomas A. Harris著，遠流出版）


	Teaching Materials
	家庭社會工作—理論與實務（謝秀芬著，雙葉出版）

Reference： An Instroduction to Family Social Work (Donald. Catheleen&Heather, 1999)



	成績評量方式
	課堂出席參與度--30％

個人報告--20％

團體報告--25％

期末考--25％


	Grading
	Class participation and discussion(30%)

Individual paper(20%)

Group paper(25%)

Final-term exam(25%)



	教師網頁
	

	教學內容
	本課程除了協助學生瞭解『家庭社會工作』的理論架構與專業知能，同時將透過分組活動與案例討論，協助學生積極學習家庭評估技巧，提升以家庭為取向的社會工作專業能力，為未來投入家庭社會工作的領域做最佳的暖身準備。
	Syllabus
	This course will help students to learn the theory and practice knowledge of Family Social Work. Through group discussion, students will be expected to apply assessment and intervention skills in case study. Movie apprecitation will be included to apply related knowledge in interesting ways.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

